



5 年度大事紀

Major Events This Year



日期	大事內容
1/1	園長帶領同仁、志工40人及12隻動物布偶，首次參加103年總統府元旦升旗典禮活動，揭示本園100周年慶祝系列活動。
1/5	於特展館辦理大貓熊寶實圓仔放展感恩晚會，郝龍斌市長親臨與會。
1/21	日本埼玉兒童自然動物公園一行25人蒞園參訪。
1/23	清華大學陳力俊校長蒞園探視大貓熊家族，並頒榮譽學生證(20130706)給圓仔。
2/2	春節期間單日入園最高人次為2月2日(初三)6萬8,188人次。
2/8	獲臺北市政府102年度政府服務品質獎考評核列優等。
2/28	於特展館國際會議廳辦理「海基海協參訪團」活動，與會人員包括郝龍斌市長、海基會林中森董事長及海協會陳德銘會長等。
3/5	本園執行主辦之圓仔專案行銷獲102年度傑出市政行銷獎。(觀傳局主政，本園執行主辦，教育局、產業局協辦)
3/10	日本橫濱動物園Okapi與黑熊管理員蒞園參觀黑熊與穿山甲等物種之飼養管理。
3/11	本園召開103年度臺灣地區紅毛猩猩族群管理計畫工作小組第一次會議，高雄壽山動物園、新竹市立動物園及六福村野生動物園均派員與會。
3/14	外交部亞平次長及駐臺外媒等22位蒞園參訪交流，並討論由外交部協助本園進行國際物種交流。
3/14	日本圓山動物園贈送本園北極熊綠雕，於本日辦理揭幕儀式，日本圓山動物園見山雄一園長及環境科內野浩美科長蒞園參加，並參觀大貓熊、穿山甲及無尾熊。
3/18	大連動物園于明斌園長、宋副園長及李副園長一行十餘人由李傳中武議員陪同參觀大貓熊、無尾熊及鳥園。
3/21	於特有生物中心低海拔試驗站召開103年第1次「臺灣黑熊復育計畫工作小組會議」，金仕謙園長率員與會。



園長帶領同仁、志工及動物布偶，參加103年總統府元旦升旗典禮活動，揭示本園100周年慶祝系列活動。



大貓熊寶實圓仔放展感恩晚會，郝龍斌市長親臨與會。

Date	Content
Jan. 1 st	The Director, along with 40 colleagues and volunteers and 12 animal puppets, participated for the first time at the New Year Flag Raising Ceremonial Event at the Office of the President in 2014, opening the celebratory series of events for the 100 th anniversary of the Zoo.
Jan. 5 th	Held the Thanksgiving Evening Ceremony for the opening of baby Giant Panda Yuan Zai exhibition at the Special Exhibition House, Mayor Lung-bin Hau attended the ceremony.
Jan. 21 st	25 people from Saitama Children Zoo in Japan came to the Zoo to visit.
Jan. 23 rd	President Lih-jun Chen of National Tsing Hua University came to the Zoo to view the giant panda family, and gave an honorary student ID (20130706) to Yuan Zai.
Feb. 2 nd	During the Lunar New Year period, the highest number of people entering the Zoo in one day is on February 2 nd (3 rd day of the Lunar New Year), with 68,188 people.
Feb. 8 th	Received the 2013 Government Service Quality Award of Excellence from the Taipei City Government.
Feb. 28 th	Held "Straits Exchange Foundation/Association for Relations Across the Taiwan Straits Visitation Group" Event at the International Conference Room in the Special Exhibition House, attendees include Mayor Lung-bin Hau, Chairman Join-sane Lin of Straits Exchange Foundation, and Head De-ming Chen of Association for Relations Across the Taiwan Straits, etc.
Mar. 5 th	The Zoo executed and hosted Yuan Zai Project Marketing and received the 2013 Outstanding Municipal Marketing Award. (Held by Department of Information and Tourism, Hosted and Executed by the Zoo, Co-sponsored by Department of Education and Department of Economic Development)
Mar. 10 th	Keeper of okapi and black bears of Zoorasia in Japan came to the Zoo to visit the rearing management of black bears, pangolins, and other species.
Mar. 11 th	The Zoo held the first meeting for 2014 Orangutan Population Management Work Group for Taiwan region, Shoushan Zoo of Kaohsiung, Hsinchu Zoo, and Lefoo Village Wildlife Park all dispatched personnel to attend.
Mar. 14 th	Vanessa Shih, Vice Minister of the Ministry of Foreign Affairs and foreign media personnel stationed in Taiwan came to the Zoo for exchanges and discussed the proceedings in the exchanges of international species assisted by the Ministry of Foreign Affairs.
Mar. 14 th	Maruyama Zoo of Japan gifted the Zoo a green carving of a polar bear. Director Yuichi Miyama and Environmental Section Chief Hiromi Uchino of Maruyama Zoo of Japan came to the Zoo to participate and visit the giant pandas, pangolins, and koalas.
Mar. 18 th	A group of more than 10 people, including Director Ming-bin Yu and Deputy Directors Song and Li of Dalian Forest Zoo, were accompanied by Councilor Chung-wu Lee-fu in their visit of giant pandas, koalas and Bird World.
Mar. 21 st	Held the 1 st "Formosan Black Bear Repopulation Plan Work Group Meeting" in 2014 at the Low Altitude Experimental Station of the Endemic Species Research Institute, Director Shih-chien Chin led members in attending this meeting.



日本圓山動物園贈送本園北極熊綠雕

3/24	考試院考試委員一行26人蒞園參訪，由臺北市教育局劉家增專委及金仕謙園長等人接待。
3/27	Google+專頁於本日上線服務。
4/2-4/3	金門國家公園黃啟俊博士帶來2隻被母獸棄養之剛出生且雙眼未睜開的小水獺，由陳芝婷技士、獸醫室郭俊成主任等人至松山機場一同接運回園，後續由本園協助照養小水獺。
4/8	本園技工(動物保育員)陳依婷獲選臺北市103年度優秀工友。
4/11	「愛台北APP—愛遊動物園」自本日起上線服務。
4/16	本園助理研究員陳玉燕獲選臺北市103年度模範公務員。
4/19	於圓山花博園區、凱達格蘭大道及園內大門廣場等，辦理動物園建園100周年「世紀方舟·快樂啟航」嘉年華活動，郝龍斌市長率動物園保育團隊騎乘微笑單車，引領遊行車隊80輛車，沿著當年動物大搬遷的路線，從中山北路向市立動物園出發，復刻28年前遷園場景氛圍，迎接動物園100歲的生日。
4/28	於本園舉行「金門地區歐亞水獺保育策略研議」工作會議，由金門國家公園管理處林永發處長主持，臺灣大學李玲玲教授等與會。
5/16-5/17	辦理「2014瀕危物種復育與重返原棲地國際研討會」，以野生動物重返原棲地保育計畫為主軸，進行案例之推動執行與成果經驗分享等。
6/1 Jun. 1st	教育中心之建園百周年園史展示布展完成，本日教育中心重新開放參觀。
6/7-104/5/31	於兩棲爬蟲動物館推出「兩棲爬蟲動物保育成果展」，呈現本園近年來在兩棲爬蟲動物的保育成果，展出期間自103年6月7日起至104年5月31日止。
6/26、8/22	本園清潔同仁參加臺北市環境保護局主辦之(廁所)清掃學習活動(2梯次)，全程使用自製環保檸檬清潔劑，獲評選該梯次之特優(每梯次僅1組獲選)。
7/4	本園河馬廣場雕塑獲知名攝影網站《boredpanda》民眾票選為世界25件最有創意的藝術雕塑品。
7/5-8/30	自7月5日起至8月30日辦理「2014年動物夏夏叫」活動，每逢週六延長部分園區開放至晚間9點，下午4點起採星光票均一價30元，教育中心及遊客列車4點30分起不收費。於大門廣場推出夏夏叫之夜，辦理各式活動及影片欣賞，期間並辦理主題營隊。
7/6	配合大貓熊「圓仔」周歲生日，辦理「大貓熊圓仔周歲」保育路跑暨抓周慶生活動。
7/11	本園志願服務隊張金蘭夥伴，榮獲教育部第9屆教育奉獻獎。
7/19-12/31	於本園圖書館前迴廊展出「友好動物園攝影展」。
7/23	麥德姆颱風襲臺，休園1日。



市長與媒體有約，發布「世紀方舟·快樂啟航」活動



保育員陳依婷獲頒優秀職工



助理研究員陳玉燕獲頒優秀公務員

Mar. 24 th	26 ministers without portfolio from the Examination Yuan came to the Zoo to visit and were welcomed by Senior Executive Officer Chia-tseng Liu of Department of Education, Taipei City Government, Director Jason Shih-chien Chin of the Zoo, etc.
Mar. 27 th	Starting today, Google+ Pages service of the Zoo went online.
Apr. 2 nd – Apr. 3 rd	Dr. Chi-chun Huang of Kinmen National Park brought two newborn Eurasian otters that still haven't opened their eyes, but have been abandoned by their mother, and were picked up by practitioner Jhi-ting Chen, and Jun-Cheng Guo, head of Veterinary Office, etc., at Songshan Airport to bring back to the Zoo. The Zoo assisted in the follow-up care of the baby otters.
Apr. 8 th	Keeper Yi-ting Chen of the Zoo was chosen and awarded 2014 Excellent Worker by the Taipei City Government.
Apr. 11 th	Starting today, "Love Taipei APP – Love Going to Zoo" service went online.
Apr. 16 th	Assistant researcher Yu-yen Chen of the Zoo was chosen and awarded 2014 Model Civil Servant by the Taipei City Government.
Apr. 19 th	At the Flora Expo Yuanshan Park, Ketagalan Boulevard, the Zoo entrance plaza, etc., held the "Century Ark, Happy Voyage," Carnival events for the 100 th anniversary of the Zoo, Mayor Lung-bin Hau led the Zoo Conservation Team in riding U-Bike, leading a parade fleet of 80 vehicles, going along the great moving route of the animals back then, starting from Zhongshan N. Rd. and heading towards the Zoo, replicating the scene and atmosphere of the move of the Zoo 28 years ago, and welcoming the 100 th birthday of the Zoo.
Apr. 28 th	Held "Eurasian otters in Kinmen Region Conservation Strategy Research Meeting" work meeting, hosted by Director Yong-fa Lin of Kinmen National Park, and Professor Ling-ling Lee of National Taiwan University and others attended.
May 16 th – May 17 th	Held "2014 The International Conference for the Reintroduction of Endangered Species," with the reintroduction of wild animals to their original habitat conservation plan as the focus, and proceeded with the promotional execution and achievement sharing, etc. of cases.
Jun. 1 st	Completed the decoration at the Education Center for the 100 th anniversary historical exhibition, and the Education Center reopened for visitation today.
Jun. 7 th – May 31 st , 2015	Introduced "Amphibians and Reptiles Conservation Achievements Exhibition" at the Amphibian and Reptile House, showing the conservation achievements of amphibians and reptiles in recent years, the exhibition time went from June 7 th , 2014 – May 31 st , 2015.
Jun. 26 th , Aug. 22 nd	The cleaning staff of the Zoo attended the (Toilet) Cleaning Learning Event held by the Department of Environmental Protection, Taipei City Government (twice), using the homemade environmentally friendly lemon cleaner during the whole process and were selected as the premium honor during those times (only 1 group selected during each time).
Jul. 4 th	The sculpture at the hippopotamus plaza was voted and chosen as the top 25 world's most creative art sculpture by the public on the well-known photography website <i>boredpanda</i> .
Jul. 5 th – Aug. 30 th	From July 5 th to August 30 th the "2014 Animal Summer Fun" event was held. Each Saturday, the opening time of some areas of the Zoo were extended to 9 PM, and Starting from 4 PM, purchasing the evening ticket was NT\$30. Starting from 4:30 PM, there are no charges for the shuttle buses and the Education Center. And the Summer Evening Fun would take place at the entrance plaza, where various events and film nights were held, and during that time themed camps were also held.
Jul. 6 th	Going along with the 1 st birthday of giant panda "Yuan Zai," the "Giant Panda Yuan Zai 1st Birthday" Conservation Road Running and Grabbing 1 st Birthday Event were held.
Jul. 11 th	The volunteer Jing-lan Chang was given the 9 th Educational Contribution Award by the Ministry of Education.
Jul. 19 th – Dec. 31 st	The "Zoo Friends Photography Exhibition" was displayed at the corridor in front of the Zoo library.
Jul. 23 rd	Typhoon MATMO entered Taiwan, the Zoo closed for the day.



邦交國貝里斯韋格副總理及夫人、農業部次長、駐華大使等一行人蒞園參訪。

7/27-9/13	於教育中心展出「石虎森林」藝術創作特展。
7/30	邦交國貝里斯韋格副總理及夫人、農業部次長、駐華大使等一行人蒞園參訪。
7/31-9/30	與國家地理頻道合作，於非洲區河馬廣場，辦理「國家地理野生大地之旅攝影展」開展記者會。展期自7月31日至9月30日止。
8/19-8/22	張立人研究助理參加國際中獸醫研討會並發表報告。(16 th Annual International TCVM Conference)
8/19	本園志願服務隊獲衛生福利部評選為「103年度全國績優志工團隊」。
8/25	行政院環保署環訓所來園進行「環境教育設施場所試評鑑」。
9/3-9/5	於南投集集特有生物研究保育中心舉行「2014臺灣黑熊域外保育工作坊」，本園由動物組石芝菁組長等共13人前往與會。
9/9	行政院農業委員會進行103年度動物科學應用機構監督查核工作，本日由廖欽峰、萬灼華、鄭伊娟、朱增宏查核委員等到本園進行實地查核，並提供改善意見。
9/13	本園以團體會員身分加入臺灣蝙蝠協會，本日會員大會中金仕謙園長獲選為監事。
9/16	爬蟲館哺乳室獲臺北市衛生局優良哺乳室認證(認證效期：103年9月至106年8月)。
9/27	鳥園水禽區整修後於本日重新開放參觀，並於鳥類世界入口前廣場，辦理開展活動。
9/30	進行動物脫逃演練，脫逃對象：亞洲象2隻。
10/1-10/12	與金門國家公園管理處及金門縣政府合作，辦理「『獺』出金門為保育一幫水獺妹妹命名」活動，第二階段「好名票選活動」，「金沙」共獲得1,295票，以33.75%的支持率而勝出。
10/3	於教育中心辦理「現代方舟啟航—勇闖萬聖節」特展開展活動，教育局陳順和主任秘書親臨致詞，約有100人參加。
10/16-10/4/3/24	園外服務中心建物拆除暨綠美化工程於本日開工，預計104年3月完成。
10/22	日本上野動物園土居園長等2人蒞園參訪。
10/25	於大門廣場辦理百年園慶暨萬聖節保育園遊會系列活動。
10/25-10/30	10月25日至30日舉辦第22屆東南亞動物園協會年會(SEAZA)，以整合保育(One Plan Approach)為主題，共計有210位來自21個國家之動物園界專業人士參與。年會分為兩部分，第一部分為研討會(25-28日)，分為七大主題：整合保育、動物健康與福利、欄舍設計與豐富化、圈養繁殖與畜牧、教育與經營、族群管理、保育與研究；第二部分為訓練課程(29-30日)，分為獸醫影像醫療、動物園教育及族群管理三大主題供與會者參加研習。



「世紀方舟·快樂起航」活動

Jul. 27 th – Sep. 13 th	“Leopard Cat Forest” Creative Art Special Exhibition was displayed at the Education Center.
Jul. 30 th	Deputy Prime Minister Gaspar Vega and his wife, the CEO of the Ministry of Agriculture, the Ambassador of Belize, and others came to the Zoo to visit.
Jul. 31 st – Sep. 30 th	Worked together with National Geographic Channel, and held “National Geographic Wildlife Journey Photography Exhibition” opening press conference at the hippopotamus plaza of the African Animal Area. The exhibition went from July 31 st to September 30 th .
Aug. 19 th – Aug. 22 nd	Assistant researcher Li-Jen Chang attended the 16 th Annual International Traditional Chinese Veterinary Medicine (TCVM) Conference and delivered a report.
Aug. 19 th	The Volunteer Team at the Zoo was chosen and awarded “2014 National Merit Volunteer Team” by the Ministry of Health and Welfare.
Aug. 25 th	Environmental Professionals Training Institute, Environmental Protection Agency, Executive Yuan, proceeded with “Evaluation Test of Environmental Education Facility Site” at the Zoo.
Sep. 3 rd – Sep. 5 th	Endemic Species Research Institute in Jiji, Nantou held the “2014 Formosan Black Bear Population Management Workshop,” 13 people, including Animal Section Chief Chih-chin Shih, from the Zoo went to attend.
Sep. 9 th	Council of Agriculture, Executive Yuan, proceeded with the 2014 supervision and examination work of the animal science application agencies, where Ching-fong Liao, Cho-hua Wan, Yi-chuan Cheng, Tseng-hung Chu and other examination committee members came to the Zoo to proceed with practical examination and provided recommendations for improvement.
Sep. 13 th	The Zoo joined the Bat Association of Taiwan using a group identity, and during today's member meeting, Zoo Director Shih-chien Chin was chosen to be a supervisor.
Sep. 16 th	The breastfeeding room in the Amphibian and Reptile House was awarded Excellent Breastfeeding Room Certification (Certification Validity Term: September 2014 – August 2017) by the Department of Health, Taipei City Government.
Sep. 27 th	Waterfowl Area of the Bird World reopened for visitation today after renovation, and an opening event was held at the plaza in front of the entrance to the Bird World.
Sep. 30 th	Conducting animal escape drills, animals that escaped: 2 Asian elephants .
Oct. 1 st – Oct. 12 th	Cooperated with Kinmen National Park and Kinmen County Government, and held “Name the Female Eurasian Otter .” During the second phase “Good Name Voting Event,” “Jinsha,” having received 1,295 votes, which is 33.75% of the votes, won the event.
Oct. 3 rd	Held “Modern Ark Voyage – Dashing into Halloween” exhibition opening event at the Education Center, Shun-ho Chen, Chief Secretary of the Department of Education, came and spoke, about 100 people attended.
Oct. 16 th – Mar. 24 th , 2015	Dismantling of Zoo Mall building and greening, beautification project started today, and the estimated completion is in March 2015.
Oct. 22 nd	Two people, including Director Doi, from Ueno Zoo of Japan came to the Zoo to visit.
Oct. 25 th	Handled Zoo Celebration and Halloween Conservation Fair Series of Events at the entrance plaza.
Oct. 25 th – Oct. 30 th	Held The 22 nd SEAZA Annual Conference from Oct. 25 th to 30 th , with One Plan Approach as the theme, there were 210 professionals, 21 countries, from the zoo community that attended. The Annual Conference is split into two parts, the first part is the seminar (25 th -28 th), which is split into seven major themes: Integrated Conservation, Animal Health and Welfare, Design and Enrichment of Fenced Accommodations, Captive Breeding and Animal Husbandry, Education and Management, Population Management, Conservation and Research; the second part is the training courses (29 th -30 th), which was split into three main themes, namely Veterinary Imaging Medical Treatment, Zoo Education, and Population Management, for the participants to attend and learn.



教育中心恐龍展示更新後開幕

10/28	於第22屆東南亞動物園協會年會 (SEAZA) 大會閉幕晚會上，在臺北市府吳國安代理秘書長及來自國內外22個國家200多位貴賓見證下，本園與德國萊比錫動物園及日本天王寺動物公園事務所分別簽訂合作協議及議事錄。
10/28	榮獲臺北市環境教育獎機關(構)組特優。
10/28	本園志願服務隊王紹文、黃楊秀華夥伴，榮獲臺北市府103年度第18屆金鑽獎優良志工。
11/14-11/16	派員參加「中華民國環境教育學術暨實務交流國際研討會暨第五屆兩岸四地可持續發展教育論壇」，本園發表「臺北市立動物園環境教育之演變及創新」，獲非正規環境教育組佳作。
11/18	榮獲臺北市府103年度政府服務品質考評優等。
11/18	獲臺北市府衛生局AED安心場所認證。(認證效期：103年11月27日至106年11月26日)。
12/1	萊比錫動物園資深區長Fabian Schmidt與Wuppertal Zoo的Andre 蒞園參訪，參觀穿山甲展示場、小穿山甲飼養管理、特展館及馬來長吻鱷展場等。
12/3	獲臺北市府教育局103年度公文處理成效檢核特優。
12/5	本園服務隊榮獲衛生福利部「103年度優良志工團隊獎」。
12/10	本園102年度自行研究計畫報告4件，獲臺北市府評定優等1件、甲等3件。
12/12	聖文森外交部長一行外賓3人蒞園參訪。
12/12	《臺北市立動物園政策白皮書2008~2014年》原於2007年訂定，經一年多的討論修訂，《臺北市立動物園政策白皮書2015~2024年》於本日核定。
12/16	本園「出神ZOO話：最佳代言熊—大貓熊圓仔」創意提案作品，榮獲臺北市府103年度創意提案會報「創意點子獎—精進組」佳作。
12/18	本日辦理教育中心恐龍館展示更新開幕活動。
12/22	Nino The Mad Mad,Rhino Pte Ltd 亞洲區代表Nipapat Yaimali 來訪，討論未來犀牛保育合作案之可能性。
12/24	本園創意提案作品榮獲臺北市府教育局103年度創意提案會報獎項3件：「食在自然的生態鳥園」獲「創意點子獎—創新獎」優選；「圓仔拜訪記—動物園幼兒安全教育」獲「創意點子獎—精進獎」優選；「與大猩猩親近」獲「創意點子獎—精進獎」入選。
12/29	臺中市天馬牧場的河馬「阿河」於12月26日運送途中意外摔出貨櫃，12月28日死亡。河馬「阿河」本日被運至本園，受臺中市府農業局委託由本園進行解剖，以明死因。

Oct. 28 th	During the evening of the closing ceremony of The 22 nd SEAZA Annual Conference, under the witness of Kuo-ann Wu, the acting Secretary-General of Taipei City Government, and more than 200 guests from 22 countries, at home and abroad, the Zoo respectively signed a cooperation agreement and a meeting proceeding with Zoo Leipzig of Germany and Osaka Municipal Tennoji Zoo of Japan.
Oct. 28 th	Was awarded the Premium Award for the Taipei City Environmental Education Award, Agency (Institution) Group.
Oct. 28 th	Show-wen Wang and Siou-Hua Yang Huang of the Volunteer Team at the Zoo were awarded the 2014 18 th Diamond Award for Excellent Volunteers by the Taipei City Government.
Nov. 14 th – Nov. 16 th	Dispatched personnel to attend the "International Seminar on Environmental Educational Research and Practical Exchanges in Republic of China (Taiwan) and the 5 th Forum on Sustainable Development of Education in Greater China (Taiwan, Mainland, Hong Kong, Macau)," the Zoo published "The Evolution and Innovation of Environmental Education at Taipei Zoo" and was awarded Excellence in the Non-Formal Environmental Education Group.
Nov. 18 th	Received the 2014 Government Service Quality Award of Excellence from the Taipei City Government.
Nov. 18 th	Awarded the AED Safe Area Approval by the Department of Health, Taipei City Government. (Certification Validity Term: November 27 th , 2014 – November 26 th , 2017)
Dec. 1 st	Fabian Schmidt, Veteran Head of Zoo Leipzig, and Andre of Wuppertal Zoo came to the Zoo to visit, and visited the Pangolin) Exhibition, baby pangolin rearing management, Special Exhibition, and tomistoma Exhibition, etc.
Dec. 3 rd	Awarded Excellence for 2014 Document Processing Effectiveness Check by the Department of Education, Taipei City Government.
Dec. 5 th	The Volunteer Team of the Zoo received "2014 Excellent Volunteer Team Award" by the Ministry of Health and Welfare.
Dec. 10 th	In 2013, there were four self-study reports at the Zoo, where one was assessed as excellent, and three as first class.
Dec. 12 th	Three people from St. Vincent, including the Minister of Foreign Affairs, came to the Zoo to visit.
Dec. 12 th	Taipei Zoo White Paper 2008~2014 was originally set in 2007, after one year of discussion and revision, Taipei Zoo White Paper 2015~2024 was approved today.
Dec. 16 th	The Zoo's creative proposal work "Superb Zoo: The Best Endorsement Bear – Giant Panda Yuan Zai" was awarded Excellence for Creative Proposal Report in "Creative Idea Award – Sophisticated Group."
Dec. 18 th	Handled the Dinosaur Exhibition Renewal Opening Ceremony at the Education Center.
Dec. 22 nd	Nipapat Yaimali, the representative of the Asian region for Nino The Mad Mad Rhino, Pte. Ltd. came to visit to discuss the possibility of the Rhinoceros Conservation Case.
Dec. 24 th	Three creative proposal works at the Zoo were awarded 2014 Creative Proposal Report Award by the Department of Education, Taipei City Government: "Natural Cuisine in the Ecological Bird World" won Preferred for "Creative Idea Award – Innovative Award"; "Yuan Zai Visitation Journal – Preschool Safety Education at the Zoo" won Preferred for "Creative Idea Award – Sophisticated Award"; "Coming Closer with Gorilla" won Selected for "Creative Idea Award – Sophisticated Award."
Dec. 29 th	The hippopotamus "A-Ho" from Skyhorse Ranch in Taichung City accidentally fell out of the cargo during transport on Dec. 26 th and died on Dec. 28 th . "A-Ho" the hippopotamus was transported to the Zoo today, and the Zoo commissioned by the Agriculture Bureau, Taichung City Government to conduct dissection to find out the cause of death.



榮獲臺北市府103年度創意提案會報「創意點子獎—精進組」佳作。



榮獲臺北市府103年度政府服務品質考評優等。



榮獲臺北市環境教育獎機關(構)組特優。